



### تعميم

## GACA Circular

**To:** Unmanned Aircraft Systems Owners and Operators.

**إلى:** ملاك ومشغلي الطائرات المسيّرة عن بعد.

**Subject:**  
Rules and Regulations Relating to Unmanned Aircraft Systems.

**الموضوع:**

الأنظمة واللوائح الخاصة بالطائرات المسيّرة عن بعد.

### Reference:

**المرجع:**

GACA Aviation Safety Regulations pertaining to Unmanned Aircraft Systems are available at the GACA official site (GACA.GOV.SA) which are as follows:

لوائح سلامة الطيران الخاصة بالطائرات المسيّرة عن بعد متوفرة على الموقع الرسمي للهيئة (GACA.GOV.SA) وهي كالتالي:

1. GACAR Part-101 Subpart-E for Model Aircraft (recreational use).

١. لوائح سلامة الطيران (GACARs) الجزء ١٠١ والفرع (E) والخاص بالطائرات المسيّرة عن بعد (نماذج الطائرات) للأغراض الترفيهية.

2. GACAR Part-107 for Non-Recreational Small Unmanned Aircraft Systems (less than 25 KG).

٢. لوائح سلامة الطيران (GACARs) الجزء ١٠٧ الخاص بالطائرات الصغيرة المسيّرة عن بعد للأغراض الغير ترفيهية (أقل من ٢٥ كيلو غرام).

3. GACAR Part-101 Subpart-F for Non Recreational Unmanned Aircraft Systems (equal to or more than 25 KG).

٣. لوائح سلامة الطيران (GACARs) الجزء ١٠١ الفرع (F) الخاص بالطائرات المسيّرة عن بعد للأغراض الغير ترفيهية (بوزن ٢٥ كيلو غرام أو أكثر).

### Background:

**نبذة:**

Providing enough background on the rules and regulations pertaining to the Unmanned Aircraft Systems including recreational purposes.

التعريف بالأنظمة و اللوائح الخاصة بالطائرات المسيّرة عن بعد لجميع الأغراض بما فيها الأغراض الترفيهية والرياضية.

**Instructions:**

**التعليمات:**

The above mentioned regulations contain all the details concerning the requirements for the Unmanned Aircraft Systems with the following common general rules:

تشمل اللوائح المشار اليها أعلاه التفاصيل اللازمة للشروط الخاصة بالطائرات المسيرة عن بعد والمشملة على القوانين العامة التالية:

1. No person may own an Unmanned Aircraft System unless it is registered according to the pertinent regulations.
2. No one may operate any Unmanned Aircraft System unless properly authorized in accordance with the regulations.
3. Unmanned Aircraft Systems may only operate in authorized areas.
4. Mandatory reporting of cases where an Unmanned Aircraft is lost, lost control of, involved in an accident, or destroyed to E-mail : ([UAS@gaca.gov.sa](mailto:UAS@gaca.gov.sa)).
5. Availability of Unmanned Aircraft System registration process, and issuance of the required authorizations via the official web site of GACA.
6. For any further inquiries regarding Unmanned Aircraft Systems, please contact the following E-mail: ( [UAS@gaca.gov.sa](mailto:UAS@gaca.gov.sa)).

١. حظر امتلاك أي نوع من الطائرات المسيرة عن بعد ما لم يتم تسجيل ملكيتها طبقاً للأنظمة واللوائح الخاصة بذلك.
٢. حظر تشغيل الطائرات المسيرة عن بعد قبل الحصول على التراخيص اللازمة.
٣. حظر تشغيل الطائرات المسيرة عن بعد في غير الأجواء و المناطق المصرح لها بذلك.
٤. وجوب الإبلاغ عن الحالات التي يتم فيها فقدان الطائرة المسيرة عن بعد أو فقدان السيطرة عليها أثناء التشغيل أو تعرضها لأي حادث جوي وذلك عن طريق البريد الإلكتروني ([UAS@gaca.gov.sa](mailto:UAS@gaca.gov.sa)).
٥. إتاحة إجراء عمليات تسجيل الطائرات المسيرة عن بعد و إصدار التراخيص الخاصة بتشغيلها عن طريق المنصة الإلكترونية المخصصة لذلك على موقع الهيئة العامة للطيران المدني.
٦. في حالة وجود أي استفسارات خاصة بالطائرات المسيرة عن بعد التواصل عن طريق البريد الإلكتروني: ([UAS@gaca.gov.sa](mailto:UAS@gaca.gov.sa)).

**Attachment(s):**

GACA Aviation Safety Regulations GACAR Parts 101,107 and 48 are available at the GACA official site (GACA.GOV.SA).

المرفقات:

لوائح سلامة الطيران (GACARs) الأجزاء ١٠١، ١٠٧، ٤٨ . وهي متاحة على موقع الهيئة الرسمي (GACA.GOV.SA).

رئيس الهيئة العامة للطيران المدني

President of General Authority of Civil Aviation

عبد الحكيم بن محمد التميمي

Abdulhakim Bin Mohammed Altamimi

الحسين المنزلي